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Welkom en aansteken van de kaars door lid van de kerkenraad 

 

Orgelspel 

 

(Gemeente gaat staan) 

Aanvangslied Psalm 134, Gij dienaars aan de Heer gewijd 

 

Votum en groet 

Onze hulp is in de naam van de Heer 

Die hemel en aarde gemaakt heeft 

Die trouw houdt tot in eeuwigheid 

En die niet loslaat het werk van zijn handen. 

 

Genade zij u en vrede 

Van God onze Vader 

En van Jezus Christus, de Heer. 

Amen. 

 

Antwoordlied Tot U, Heer, is ons hart gericht 

 

(Gemeente gaat zitten) 

 

Inleiding 

Afgelopen week had ik toevalligerwijs een aantal gesprekskringen. Bij twee daarvan kwam 

eenzelfde thema aan de orde: roeping. In de ene kring bespraken we het artikel over de 

profeet Ezechiël van collega Lense Lijzen uit het boekje Mijn held en ik. Lijzen beschrijft 

daarin uitgebreid, aan de hand van de tekst uit de profetie: ‘Mens sta op je voeten’ hoe hij 

tot het predikantschap is gekomen. 

In een andere kring bespraken we een interview van Fokke Obbema met Edy Korthals 

Altes. Hij beschrijft hoe hij in 1984, na een droom waarin Jezus hem persoonlijk aansprak, 

een volstrekt nieuwe weg insloeg in zijn leven. Van ambassadeur in Madrid werd hij 

vredesactivist. Het was een soort bekering die veel met roeping te maken had.  

 

De bijbel staat vol met roepingsverhalen. Ik noemde al het stukje uit Ezechiël, dat 

aanleiding was voor Lense Lijzen om te schrijven. Maar bijna alle profeten en grote helden 
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kennen zo’n verhaal, net zoals Jezus en zijn leerlingen. Vandaag wil ik stilstaan bij de 

roeping van de profeet Samuël. Maar eerst lees ik een stukje voor uit het interview in 2018 

van Fokke Obbema met Edy Korthals Altes. U moet weten, dat Obbema zijn reeks met 

interviews over de zin van het leven begonnen is nadat hem zelf een hartstilstand 

overkomen was, waarna hij zich realiseerde dat hij ook dood had kunnen zijn. Het gaf hem 

aanleiding om op een nieuwe manier naar het leven te gaan kijken. 

 

Inleidende lezing  

Kunt u uzelf zien, los van die grondwet van de liefde? 

 

‘Jawel, maar dan dreigt u voorbij te gaan aan het wonder zoals ik dat heb aangegeven. 

Naarmate ik ouder word, voel ik daar meer eerbied voor, ontzag ook. U bent door uw 

hartstilstand met uw eigen sterfelijkheid geconfronteerd. Dat is een ervaring die u in staat 

stelt iets van die fundamentele relatie te beseffen. Zo’n episode dwingt je tot het stellen 

van de vraag: wat doe jij, met jouw mogelijkheden, in onze werkelijkheid? ‘Adam, waar 

ben jij?’, vraagt God in Genesis. Oftewel: ‘Mens, wat doe jij, in de korte tijd die je is 

gegeven?’ Waar sta je, waar zet je je talenten voor in?’ 

 

Gebed 

Eeuwige God, 

Daar komen wij samen, in dit uw huis. Een plek van inspiratie en van bezinning. Een plek 

waar we zoeken naar ontmoeting: met u en met onze medemensen. Een plek waar we 

hopen gevonden te worden. Verwarmd te worden door uw aanwezigheid. Geroepen tot uw 

dienst. 

 

Help ons, om uw roepstem te horen, ook al klinkt het maar heel zacht in de oren. 

Help ons, om ons te richten op wat u van ons verwacht. Om te leven, naar uw liefde voor 

de mensen en voor de wereld die u geschapen hebt. 

 

Blijf met ons en inspireer ons. Zonder u kunnen we niet. 

Amen. 

 

Lied 273: 1, 2 en 3 Loof God, die zegent al wat leeft 

 

Bijbellezing 1 Samuël 3: 1-10 en 19-21 

31-2De jonge Samuel werkte voor de Heer. Hij hielp Eli, die bijna helemaal blind was. De 

Heer sprak in die tijd bijna nooit tegen iemand. En de mensen zagen hem ook niet in 

dromen. 

Op een nacht sliep Eli in zijn kamer. 3-4Samuel sliep in de tempel, dicht bij de heilige kist 

van de Heer. Heel vroeg in de ochtend riep de Heer Samuel. ‘Ja?’ zei Samuel, 5en hij liep 

vlug naar Eli. Hij zei tegen Eli: ‘Hier ben ik. U hebt mij toch geroepen?’ Maar Eli zei: ‘Ik 

heb je niet geroepen. Ga maar weer slapen.’ En Samuel ging terug naar bed. 
6Toen riep de Heer Samuel nog een keer. En weer stond Samuel op en ging naar Eli. Hij 

zei tegen Eli: ‘Hier ben ik. U hebt mij toch geroepen?’ Maar Eli zei: ‘Nee, jongen, ik heb 

je niet geroepen. Ga maar weer slapen.’ 
7Samuel herkende de stem van de Heer nog niet. Want de Heer had nog nooit eerder tegen 

hem gesproken. 
8Voor de derde keer riep de Heer Samuel. En weer stond Samuel op en ging naar Eli. En 

weer vroeg hij aan Eli wat er was. Toen begreep Eli dat Samuel steeds geroepen werd door 
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de Heer. 9Daarom zei Eli: ‘Ga weer slapen. En als je geroepen wordt, zeg dan: ‘Spreek, 

Heer. Ik ben uw dienaar. Ik luister.’’ Samuel ging terug naar bed. 
10Toen kwam de Heer naar Samuel toe. En net als de andere keren riep hij: ‘Samuel, 

Samuel!’ En Samuel zei: ‘Spreek, Heer. Ik ben uw dienaar. Ik luister.’ 
[…] 
19Samuel groeide op en de Heer hielp hem. De Heer liet alles gebeuren wat Samuel zei. 20In 

heel Israël, van noord tot zuid, wist iedereen dat Samuel de profeet van de Heer was. 21In 

de jaren daarna was de Heer veel vaker in Silo. Hij sprak dan met Samuel. 

 

Lied 362 Hij die gesproken heeft een woord dat gáát 

 

Preek  

Het werd in eerste instantie een beetje stilletjes, beste mensen, toen we van de week 

spraken over dat stukje kleine stukje uit het interview met Edy Korthals Altes. Wat is dat 

nu, onze roeping? Waar gaat het om, bij onze taak in de wereld. In grote lijnen valt daar 

wel wat over te zeggen, maar wat nu wanneer je een persoonlijk antwoord moet geven. 

Tegelijkertijd was het misschien wel het mooiste gedeelte van het gesprek. Waar we als 

vrijzinnigen vaak heel goed zijn, in het spreken in algemeenheden, in het ons laven aan 

wijsheid en kennis van anderen, komt het dan opeens dichtbij. Dan hebben we zelf wat te 

zeggen en wat te doen. Wat dan bovenkomt raakt ons ten diepste, geeft aan wat ons 

werkelijk ter harte gaat. Roept op tot eerlijkheid als idealen en praktijk wat uit elkaar lijken 

te gaan. Dan hebben we het over echt belangrijke dingen. 

 

Vandaag wil ik dus met u spreken over roeping. En laat ik dat vandaag eens doen in drie 

delen. 

 

1. Ambivalentie bij roeping in de Bijbel. 

2, Roeping is soms een te groot woord. 

3. Wat is onze roeping? 

 

1. Ambivalentie bij roeping in de bijbel. 

Waar roeping voor ons vaak om iets heel groots gaat, iets wat direct duidelijk moet zijn, 

alsof er een bazuin uit de hemel heeft geklonken, een geluid dat niemand zomaar voorbij 

kan laten gaan, spreekt de bijbel er vaak veel nuchterder over. Roeping in de bijbel heeft 

vaak iets onbenulligs. God roept mensen, maar hij wordt zelden in een keer gehoord. 

Mensen begrijpen het niet, horen het niet of hebben er geen zin in. Het is zelden zo, dat ze 

in een keer op staan en aan het werk gaan. 

Het is een beetje als het oproepen van een puberkind om iets te gaan doen, bijvoorbeeld in 

het huishouden. Eerst hebben ze het niet gehoord, later hebben ze niet direct zin om in 

beweging te komen en tenslotte – u begrijpt ik ben een gelukkig mens met lieve kinderen 

– blijken ze het toch gedaan te hebben. 

 

Zo is het ook met de bijbelse profeten die geroepen worden. 

Vandaag lazen we het verhaal over de profeet Samuël. Wie zich het verhaal nog herinnert 

van zondagschool of christelijke lagere school, weet dat hij vanaf zijn geboorte een 

bijzonder figuur was. Zijn ouders konden niet gemakkelijk kinderen krijgen. Pas na veel 

bidden, vele tochten naar de tempel en lang tobben, werd Hanna zwanger. Zij wijdde haar 

kind aan God. Als ze een kind zou krijgen, zou hij een God gewijd leven hebben. 

Al vanaf dat hij heel jong is, wordt hij uit huis geplaatst en komt hij te wonen in de tempel. 

De priester Eli zorgt voor hem. Jaarlijks komt zijn moeder naar de tempel om er te bidden 
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en om haar zoontje te zien. Heel aangrijpend wordt verteld hoe zij elk jaar een jasje maakt 

en dat voor haar opgroeiende kind meeneemt. Gelukkig krijgt zij ook nog andere kinderen. 

 

Samuël groeit op in de heiligheid van de tempel, maar zonder dat hij daar zelf een taak in 

heeft. Tot het moment waarop het verhaal begint dat ik u vanmorgen heb voorgelezen. 

Samuël wordt geroepen. 

 

Ik vind het een mooi verhaal, omdat de schrijver zo goed laat zien, dat roeping niet iets 

heel gemakkelijks is. Iets wat je in een keer begrijpt.  

 

Samuël werkt in de tempel voor de steeds ouder wordende en blinde Eli, die priester is. Op 

een nacht roept de Heer Samuël. Maar hij heeft het niet door en hij meldt zich bij Eli. U 

had geroepen? Maar nee, de goede Eli stuurt hem weer naar bed. Een tweede keer gebeurt 

hetzelfde. Nee, ik heb je niet geroepen. Ga maar weer slapen. Prachtig staat vermeld: 

Samuël kende de stem van God niet… 

Dan wordt Samuël een derde keer geroepen. Nog heeft hij het niet door. Hij meldt zich bij 

Eli, die het dan opeens wel begrijpt. Als het nog een keer gebeurt, zeg dan: hier ben ik. 

Spreek uw dienaar luistert. 

 

En pas bij de vierde keer dat God roept, meldt hij zich present. Hier ben ik, Heer. Ik stel 

me daarbij iets voor als Pim Fortuyn die riep: at your service. Een mooier voorbeeld dan 

deze omstreden figuur is natuurlijk de protestantse admiraal Gaspard de Coligny, vermoord 

in de Bartelomeüsnacht in 1572 die elke morgen, als ochtendgebed op stond en salueerde 

als gebed voor God, ‘tot uw dienst’. 

 

Over de rest van het leven van Samuël hoeven we het niet te hebben. Als boodschapper 

van God, want dat is de betekenis van een oudtestamentische profeet, komt hij trouw elke 

keer aan koning Saul en David vertellen wat de Heer van hen verwacht en waar de Heer 

teleurgesteld over is. En het is zeker niet altijd een vreugdevolle boodschap die hij komt 

vertellen. 

 

Opvallend in dit roepingsverhaal zijn twee zaken. Ten eerste het feit dat gezegd wordt, dat 

Samuël de stem van de Heer nog niet herkende. En ten tweede, maar dat is natuurlijk het 

gevolg van het eerste, dat God zelfs na drie keer nog niet begrepen wordt, dat Samuël het 

nog niet door heeft en dat het pas de vierde keer raak is. Als wij, zoals we hier zitten, dus 

niet zo snel weten of we nu geroepen worden, bevinden we ons in goed gezelschap. 

 

Want laten we eerlijk zijn, dit geldt voor de meeste roepingsverhalen. Ze hebben allemaal 

iets problematisch. Wie is het eigenlijk die er roept? Mozes moest even goed nadenken bij 

het brandende braambos. En toen hij het door had, had hij eigenlijk geen zin. Waarom moet 

u mij nu hebben? Ik ben geen goede spreker. Zoek liever iemand anders. Pas wanneer zijn 

broer Aäron als woordvoerder mee geroepen wordt, wil Mozes in beweging komen. Dit 

geldt voor veel profeten. Ze horen het pas traag en als ze het begrepen hebben, hebben ze 

eigenlijk weinig zin. Denk nog even aan de profeet Jona, u weet wel, van die wallevis. Die 

begreep wel vrij snel wat er van hem verwacht werd, maar hij probeerde eraan te ontkomen. 

In plaats van op weg te gaan naar Ninevé, nam hij gewoon de boot de andere kant op. De 

Heer kon hem nog meer vertellen. Er was een enorme storm en een grote vis nodig om 

hem de goede kant op te sturen. En ook dan heeft hij er geen zin in en blijft hij de hele tijd 

tegensputteren. 
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2. Roeping als een te groot woord 

Het woord roeping roept vaak heel grote gedachten op. Zelf vrijzinnigen hebben dan 

beelden voor zich, die niet zo goed bij onze traditie passen, maar die eerder doen denken 

aan het prachtige, maar ook licht afschrikwekkende boek, van Jan Siebelink, Knielen op 

een bed violen. U weet, in heel orthodoxe kring, is roeping iets heel groots. Je moet door 

de Heer stil gezet zijn. Een beetje met dezelfde impact zoals de roeping van Saulus, die 

door de Heer letterlijke stilgezet werd, op zijn tocht naar Damascus. Roeping is niet zomaar 

wat. Dan gebeurt er wat. Bliksem uit de hemel of grote stemmen. Of op zijn minst een 

bijbeltekst die voor jou bijzondere betekenis krijgt. Een tekst krijgen… 

 

Het grappige is, dat de grote hervormer Johannes Calvijn – en u weet wel, dat wij als 

Remonstranten ook aan hem schatplichtig zijn en uit zijn soort kerken voortgekomen zijn 

– een en ander toch wat luchtiger, misschien niet helemaal het juiste woord, maar wel wat 

relativerender gebruikt. Waar wij roeping vooral zien als de roeping tot het geestelijke 

ambt, de roeping om predikant te worden, ziet hij het veel breder. Voor hem is roeping de 

motivatie die iedereen zou moeten hebben om zijn of haar werk in de samenleving te doen. 

Iedereen zou zijn werk moeten doen, of hij nu predikant of bakker is, vanuit het perspectief 

dat God hem of haar tot die functie geroepen heeft. Iedereen zou het besef moeten hebben 

dat je, door wat je doet en door de manier waarop je het doet, je meewerkt aan Gods 

Koninkrijk. Een bakker is door God geroepen om de mensen te voeden met het lekkerste 

en het beste brood. Een beetje op de manier waarop de activisten onder de boeren lawaai 

maken door te zeggen dat er zonder hun arbeid geen voedsel voor de mensen zou zijn. 

 

Wat daar precies van zij, roeping is dus een veel breder begrip, dan alleen maar voor de 

geestelijke stand. Waar we ook geplaatst zijn in deze wereld, wat ons vak of ons 

specialisme ook is, bij de ware roeping gaat erom of het je lukt om het zo te doen, dat je 

door je werk, door wat je doet, je bijdraagt aan Gods Koninkrijk. 

 

Dat klinkt misschien ingewikkeld, maar misschien is dit wel het beste weer te geven met 

het kleine kinderliedje, dat u uitgereikt hebt gekregen. Laten we het maar even als 

tussendoortje zingen. 

 
Jezus zegt dat Hij hier van ons verwacht 

dat wij zijn als kaarsjes, brandend in de nacht 

en Hij wenst dat ieder tot zijn ere schijn’ 

jij in jouw klein hoekje en ik in ’t mijn. 

 

Jezus zegt dat Hij ieders kaarsje ziet 

of het helder licht geeft of ook bijna niet 

Hij ziet uit de Hemel of wij lichtjes zijn 

jij in jouw klein hoekje en ik in ’t mijn. 

 

Jezus zegt ons ook dat ’t zo donker is 

overal op aarde zond’ en droefenis 

laat ons dan in ’t duister held’re lichtjes zijn 

jij in jouw klein hoekje en ik in ’t mijn. 
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3. Wat is onze roeping 

En daarbij ben ik zomaar terecht gekomen bij de vraag wat nu onze roeping is. Of, zoals 

iemand het me eens vroeg na afloop van een kerkdienst hier: elke keer zeg je het wel, vlak 

voor de zegen: 

 

Bevestigen wij dan ons geloof in een leven van liefde. 

Aanvaarden wij onze verantwoordelijkheid voor onze geloofsgemeenschap, haar taak in 

deze wereld met haar noden 

En gaan we dan van hier naar ons huis en onze levensopdracht 

Onder Gods zegen. 

 

Wat is dat nu eigenlijk, mijn levensopdracht? 

 

Toen we er van de week bij de gesprekskring over spraken, kwamen er allerlei antwoorden 

boven. Geen grote, maar wel behapbare. Iemand sprak over haar inzet om minder te gaan 

vliegen. Om zo om de schepping na te denken. Al ging ze nu wel vliegen, nu ze met haar 

kleindochter in de herfstvakantie een reis ging maken. Een ander zag voor zich hoe je wat 

voor een ander kon doen. Hij was goed in het maken van horoscopen. Weer een volgende 

vertelde over haar werk als wijkverpleegkundige. Ze deed het niet meer actief, ze is met 

pensioen, maar ze kon wel mensen de weg wijzen in de bureaucratie van de zorg. Zelf 

vroeg ik me af, of ik in het predikantschap niet de gemakkelijkste weg had gekozen. 

Predikant in deze geweldige gemeente, vol met goedwillende, hoogopgeleide, 

belangstellende mensen. 

Vorige week kwam ik de vacature tegen voor een nieuwe predikant in de Pauluskerk. Zou 

dat niet het ware werk zijn? Predikant voor mensen die het echt nodig hebben, aan de 

zelfkant van de samenleving. Hier predikant zijn is misschien een beetje als de priester en 

de leviet die vrolijk doorlopen op weg naar hun werk in de tempel en de zorgen voor het 

slachtoffer van geweld overlaten aan de barmhartige Samaritaan. 

 

Aan het laatste voorbeeld kun je natuurlijk ook zien, dat het nadenken over je roeping ook 

de vraag laat bovenkomen: doe ik wel genoeg? Overwint de roeping of de gemakzucht? 

Al is het voor sommige soorten van werk natuurlijk wel heel fijn, als je ziet dat iemand er 

echt voor in de wieg is gelegd. 

 

Als ik bijvoorbeeld bij gemeenteleden in een verpleeghuis op bezoek ga, zie je al snel wie 

het doet voor het geld en wie het werk in zorg doet uit roeping. Sommige dingen lukken je 

gewoon niet, als je er niet een roeping voor hebt. Dan kun je beter wat anders gaan doen.  

 

Zo spraken we deze week bij een gemeenschappelijke kring van Doopsgezinden, 

Remonstranten en Vrijzinnigen (vroeger Nederlandse Protestantenbond) over de 

verschillen tussen deze drie groeperingen. Doopsgezinden zijn activisten, die strijden voor 

een betere wereld. Remonstranten zijn filosofen die vooral nadenken over een betere 

wereld. Vrijzinnigen zitten ergens tussen in. Een concreet voorbeeld: als er tijdens een 

dienst op diaconaatszondag opgeroepen wordt om mee te doen met een wake voor 

uitgeprocedeerde asielzoekers bij het Uitzetcentrum in Zestienhoven, zie je daar wel 

doopsgezinden, maar voor mijn gevoel geen Remonstranten. Doopsgezinden gaan op pad. 

Remonstranten denken na: maar ze zijn toch uitgeprocedeerd? Dat betekent toch iets. 

 

Toen ik als predikant een tijdje bij de diaconie zat, heb ik eens een pleidooi gehouden om 

de bestemming voor de collecten een beetje aan te passen aan wat bij ons zou werken. Ik 
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had namelijk een keertje meegemaakt dat er hier in de kerk gecollecteerd werd voor de 

Pauluskerk voor de opvang van uitgeprocedeerde asielzoekers. Vanaf de kansel zag ik dat 

veel remonstranten hun portemonnee weer dicht deden. Dat gebeurt nooit als we hier 

collecteren voor het kinderhospice Pallieter of voor de Oma’s van Moldavië. Dat zijn 

doelen die bij ons leven. 

 

Waarom zeg ik dat? Omdat het laat zien dat wij misschien verschillende roepingen hebben 

of beleven. En we bereiken het meeste als we leven naar wat onze eigen roeping is.  

 

Zolang we dat tenminste maar doen. Zelf eerlijk nadenken over de vraag wat wij kunnen 

bijdragen aan een betere wereld. Voor de wereld ver weg, voor de mensen om ons heen en 

misschien ook wel een beetje voor onszelf. Niet uit gemakzucht, maar gewoon omdat wij 

allemaal anders gebakken zijn, andere talenten hebben en ieder dus eigen dingen kunnen. 

 

We worden niet allemaal geroepen om bakker te worden of dominee, gelukkig ook niet om 

als profeet mensen het oordeel aan te zeggen. Maar we worden wel geroepen om in 

godsnaam wat ons leven te maken. Laten we dat dus maar gaan doen: ‘jij in jouw klein 

hoekje en ik in ’t mijn!’ 

 

Amen. 

 

Stilte 

 

Orgelspel 

 

Voorbeden en stil gebed, afgesloten met  

gezamenlijk gebeden ‘Onze Vader (oec. versie)’ 

 Tijdens de voorbeden 367b 

v. Zo bidden wij tezamen 

a.  Heer, onze Heer, ontferm u over ons.  

 

Eeuwige God, 

We zijn stil geworden voor u. 

We zijn stil om te luisteren, stil om in onszelf u te zoeken. 

We zoeken u om u te danken voor ons bestaan. Te danken dat we er zijn, dat we een taak, 

een roeping in deze wereld hebben. Dat we er mogen zijn voor anderen. Dat anderen, hoe 

weinig we misschien ook nog kunnen, iets aan ons hebben. Dat we ons licht voor anderen 

mogen laten stralen. 

 

We danken u voor de mensen om ons heen. Die licht brengen in duisternis. Die ons boven 

onszelf doen uitstijgen. Met elkaar mogen wij het beeld zijn van uw ontferming over deze 

wereld. 

v. Zo bidden wij tezamen 

a.  Heer, onze Heer, ontferm u over ons.  

 

We willen u bidden voor uw wereld. Telkens opnieuw worden we opgeschrikt door 

verhalen over de oorlog. Beseffen we weer hoe grote ego’s het levensgeluk van mensen in 

de weg zitten. Hoe weinig mensen zoeken naar vrede, als hun eigen machtspositie in het 

geding is. We denken aan de oorlog in Oekraïne. 

v. Zo bidden wij tezamen 
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a.  Heer, onze Heer, ontferm u over ons.  

 

We willen u bidden voor mensen dichtbij. Mensen die wij dagelijks meemaken, die we 

liefhebben. We zien verdriet, we zien dat ze zich zorgen maken. Zorgen over hun toekomst, 

zorgen over hun gezondheid. Mensen die gebukt gaan onder de last van een groot geheim, 

die zich niet kunnen uitspreken. Mensen die dagelijks wakker worden met een groot gemis 

dat maar niet kleiner wordt. 

v. Zo bidden wij tezamen 

a.  Heer, onze Heer, ontferm u over ons.  

 

In de stilte willen we bidden, ieder voor zich. We noemen namen en bidden in de stilte om 

uw ontferming. 

[…] 

 

Met heel uw kerk, van alle plaatsen en tijden, bidden we met de woorden van Jezus: 

 

Onze Vader die in de hemel zijt, 

Uw naam worde geheiligd; 

Uw Koninkrijk kome; 

Uw wil geschiede op aarde zoals in de hemel. 

Geef ons heden ons dagelijks brood; 

En vergeef ons onze schulden, 

Zoals ook wij onze schuldenaars vergeven; 

En leid ons niet in verzoeking, 

Maar verlos ons van de boze. 

Want van U is het Koninkrijk 

En de kracht en de heerlijkheid 

In eeuwigheid.  

Amen. 

 

Mededelingen 

 

Slotlied 474 God roept ons broeders tot de daad  (LcdK 1973) 

 

Uitzending en zegen 

Bevestigen wij dan ons geloof in een leven van liefde. 

Aanvaarden wij onze verantwoordelijkheid voor onze geloofsgemeenschap, haar taak in 

deze wereld met haar noden 

En gaan we dan van hier naar ons huis en onze levensopdracht 

Onder Gods zegen. 

De Heer zegene en Hij behoede u. 

De Heer doe zijn aangezicht over u lichten en zij u genadig. 

De Heer verheffe zijn aangezicht over u geve u vrede. 

Amen. 

 

Antwoordlied 978: 4 (staande) 

 

Orgelspel 

Collecte bij de uitgang voor werk gemeente 


